
 SKOLEBESTYRELSEN VED HØJMESKOLEN 

 Højmevænget 3, 5250 Odense SV. Tlf.: 63 75 34 00 

 SKOLEBESTYRELSESMØDE 
 Onsdag d. 29/5-24. Kl. 17.00-19.00 i personalerummet på Højmeskolen 

 Deltagere: Anette, Ane-mette, Loui, Lars, Kalle, Bianca, Line, Henning, Johanne, Caroline 
 og Cecilie 

 1.  Nyt fra eleverne 
 ○  Der har været afholdt elevrådsvalg. Johanne er valgt ind igen. 
 ○  Sidste skoledag for 9. årgang forløb godt. Glade børn. Morgenmad blev spist 

 på skolen herunder med godkendte kåringer. 9. klasserne underholdt i 
 gymnastiksalen konkurrencer, karamelkast mv. De ryddede selv op bagefter. 
 Klassernes forældre har været tæt på børnene - eksempelvis sørget for at de fik 
 mad og blev hentet til fest efter tiden i Mosen. 

 ○  BM afholdt konkurrence om hvilken klasse, der kunne samle mest 
 karamelpapir ind. 

 2.  Nyt fra ledelsen 
 ○  Ekstra lejrskole i kommende skoleår, Arlafonden er søgt, hvorfor det har været 

 muligt, at få den ekstra tur på 6. årgang. 
 i.  Drøftelse om muligheder for at klasserne kan tjene penge ind. 

 Skoleleder sender links ud til årgangens forældre med inspiration 
 hertil. 

 ii.  Forældrerepræsentanter fremhæver, at skolen er god til at få klasser ud 
 af huset. 

 ○  To barselsvikariater 
 i.  En lærer mere går på barsel og et par lærere ønsker at gå ned i tid, 

 hvorfor to stillinger slås op. 
 ○  Dyrup Parken er blevet indviet. Johanne fortæller, at ungemiljøet også er glade 

 for at benytte den. 
 ○  Elevator er igen lidt forsinket ca 3 uger. 
 ○  4 faglokaler, garderober, toiletter mv står for renovering. Det forventes at laves 

 i løbet af efteråret. Det undersøges om der er mulighed for at låne faglokaler 
 på den nedlagt skole i Bellinge. 

 3.  Bianca fortæller om mødet med Rådkvinden, som hun har deltaget i. 
 ○  Forældre i dag tager afstand fra alt andet end deres egne børn. Derfor tænkes 

 der på oplæg for forældre med forskellige temaer 



 ○  Forslag om fælles princip for alle skoler - dette så de forskellige 
 repræsentanter for skolerne ikke som en mulighed, da skolerne er så 
 forskellige 

 ○  Dialog om øgenavne. 
 ○  Drøftelse om: 

 i.  hvordan man kan inddrage forældre i børnenes skoleliv. 
 ii.  uddannelse af skolebestyrelser 

 iii.  mobilfri skole - Erfaringer fra Nyborg gymnasium 
 ○  Bianca supplerer med en opfølgning på bekymringsbrev fra 

 skolebestyrelserne. Der er der kommet svar på fra Rådkvinden. Bianca 
 refererer derfra, at hun peger på, at nu er det Folkeskolens tur, og at 
 borgmesteren har udtalt til Lærerbladet, at Folkeskolen er hans højeste 
 prioritet. 

 Bestyrelsen drøfter hvordan forældreadfærd kan bidrage til børnenes dannelse - herunder 
 forskellige perspektiver, muligheder og værdier 

 Line og Cecilie om Folkeskoleløftet, som de deltog i, herunder indkommende forslag 
 om større forældreinddragelse, arbejdslørdag, kulturaftener og lign. Inkl. spørgsmål 
 fra Line vedr. vedligehold af mindre karakter. 

 Line fortæller pointer fra mødet: 

 ●  Et punkt/forslag, der kom op på mødet var forældrearbejdsgruppe. 
 ●  Kulturgrupper til styrkelse af fællesskab 
 ●  Højmeskolens venner - en flok forældre der støtter op/frigør ressourcer. 
 ●  Nogle bragte et ønske om flere hænder i klasserne (Udfordrer dette - måske 

 mere attraktivt at have færre elever i klasserne) 
 ●  Inklusion af børn i udfordringer. 

 4.  Fagfordeling og skemastruktur for kommende skoleår 

 Kommende skoleårs skemastruktur bygger på prioritering af blokke og minimering af 
 lærerskift mellem frikvarterer. 

 Plan for præsentation af klassernes lærere vises. Denne er opstået efter bestyrelsen har 
 efterlyst lettere at kunne afkode, hvilke lærere/pædagoger klasser har. 

 5.  Skoleudviklingssamtale 

 Efter samtalen har ledelsen samlet konklusioner og mål for udvikling i et 
 handlingsnotat, der nu er lagt på skolens hjemmeside. 

 6.  Trafikpolitik, skal vi have sådan én? Se en tidligere mail/AULA-besked fra Rådet for 
 sikker trafik. 



 Bestyrelsen er trygge ved at opgaven bliver løst og ønsker derfor ikke princip herfor. 

 7.  Nyt fra diverse udvalg: 
 ○  AM fondsøgning 
 ○  Skærmpolitik 

 i.  Spørgeskemaer til afdækning er klar og udsendes inden længe til 
 forældre i BM og personaler. 

 8.  Punkter til årsberetning 

 9.  Evt. 


